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w sprawie wniosku Uniwersytetu Humanistyczno-Przyrodniczego im. Jana Długosza 
w Częstochowie o ponowne rozpatrzenie sprawy wyrażenia opinii dotyczącej spełnienia 
warunków prowadzenia studiów na określonym kierunku, poziomie i profilu oraz związku 
studiów ze strategią uczelni w ramach postępowania z wniosku o pozwolenie na 
utworzenie studiów na kierunku farmacja na poziomie jednolitych studiów magisterskich 
o profilu praktycznym, prowadzonego przez Ministra Edukacji i Nauki pod sygn. DSW-
WSM.8014.10.2022.AS 
 

§ 1 
Na podstawie art. 245 ust. 4 i 5 w zw. z art. 258 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 20 lipca 2018 r. – 
Prawo o szkolnictwie wyższym i nauce (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 574 z późn. zm.) Prezydium 
Polskiej Komisji Akredytacyjnej: 
 
utrzymuje w mocy negatywną opinię wyrażoną w uchwale Prezydium Polskiej Komisji 
Akredytacyjnej nr 504/2022 z dnia 7 lipca 2022 r. dotyczącą spełnienia warunków 
prowadzenia studiów na określonym kierunku, poziomie i profilu oraz związku studiów ze 
strategią uczelni w ramach postępowania z wniosku o pozwolenie na utworzenie studiów 
na kierunku farmacja na poziomie jednolitych studiów magisterskich o profilu 
praktycznym, prowadzonego przez Ministra Edukacji i Nauki pod sygn. DSW-
WSM.8014.10.2022.AS 
 
Prezydium Polskiej Komisji Akredytacyjnej, uwzględniając opinię zespołu odwoławczego, 
uznało, iż wyjaśnienia przedstawione we wniosku Uniwersytetu Humanistyczno-
Przyrodniczego im. Jana Długosza w Częstochowie o ponowne rozpatrzenie sprawy wyrażenia 
opinii dotyczącej spełnienia warunków prowadzenia studiów na określonym kierunku, 
poziomie i profilu oraz związku studiów ze strategią uczelni w ramach postępowania 
z wniosku o pozwolenie na utworzenie studiów na kierunku farmacja na poziomie jednolitych 
studiów magisterskich o profilu praktycznym, prowadzonego przez Ministra Edukacji i Nauki 
pod sygn. DSW-WSM.8014.10.2022.AS nie uzasadniają zmiany opinii negatywnej wyrażonej 
w § 1 uchwały nr 504/2022 Prezydium Polskiej Komisji Akredytacyjnej z dnia 7 lipca 2022 r. 
 
Podstawę wydania negatywnej opinii stanowił następujący zarzut: 
 
Struktura kwalifikacji kadry kierunku nie jest dostosowana do celów, efektów i zakresu 
kształcenia na wnioskowanym kierunku i nie umożliwia prawidłowej realizacji zajęć. 
Zasadniczy zarzut dotyczy braku w kadrze przewidzianej do prowadzenia zajęć na kierunku 
nauczycieli akademickich (lub innych osób prowadzących zajęcia) posiadających dorobek 
naukowy lub doświadczenie zawodowe w dyscyplinie nauki farmaceutyczne, będącej 
dyscypliną, do której przyporządkowano kierunek studiów. Wśród 58 osób proponowanych 
do prowadzenia zajęć jedynie 12 ma udokumentowany dorobek związany z naukami 
farmaceutycznymi, a 3 osoby – z naukami medycznymi. To powoduje, że w proponowanej 
obsadzie zajęć stwierdzono nieprawidłowości związane z powierzaniem zajęć nauczycielom 
akademickim i innym osobom, których dorobek naukowy i doświadczenie zawodowe 
w zakresie tematyki przypisanej zajęciom w sylabusach nie umożliwiają prawidłowej realizacji 
zajęć. Nie jest więc spełniony warunek określony w art. 73 ust. 1 ustawy z dnia 20 lipca 
2018 r. – Prawo o szkolnictwie wyższym i nauce (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 574 z późn. zm.). 
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Stanowisko Uczelni 
We wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy Uczelnia poinformowała, iż podstawowym 
założeniem polityki kadrowej Uniwersytetu Humanistyczno-Przyrodniczego im. Jana Długosza 
w Częstochowie jest rozwój naukowy pracowników poprzez ich motywowanie w kierunku 
zdobywania kolejnych stopni i tytułów naukowych, aplikowania w konkursach na 
pozyskiwanie grantów naukowych i dydaktycznych, rozwijania współpracy z krajowymi 
i zagranicznymi ośrodkami naukowymi, rozpowszechnianie osiągnieć naukowych na 
krajowych i zagranicznych konferencjach naukowych oraz ich publikowania 
w międzynarodowych czasopismach naukowych o uznanej renomie i wysokim współczynniku 
wpływu  Impact Factor. 
Uczelnia wskazała, iż oprócz rozwoju naukowego pracowników, intensywnie rozbudowuje 
zasoby kadrowe o naukowców, których dorobek jest bezpośrednio związany z dyscyplinami 
nauki farmaceutyczne i nauki medyczne. Uczelnia podkreśliła, że od czasu wystania wniosku 
do Ministerstwa Edukacji i Nauki powiększyło się grono osób, które deklarują chęć 
prowadzenia zajęć na wnioskowanym kierunku (deklaracje nauczycieli akademickich wraz 
z opisem do wykazu nauczycieli akademickich oraz innych osób, proponowanych do 
prowadzenia zajęć oraz planowany przydział i wymiar zajęć dla nauczycieli akademickich 
zostały przedstawione we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy. 
Osoby te będą realizowały lub współrealizowały zajęcia: biochemia, farmakokinetyka, chemia 
leków, toksykologia, anatomia, fizjologia, patofizjologia, biologia i genetyka. 
Uczelnia dodała, iż jej zdaniem planowana kadra kierunku zdefiniowana została w zgodzie 
z kwalifikacjami dydaktycznymi, kierunkiem prowadzonych badań naukowych 
i doświadczeniem zdobytym poza uczelnią przez poszczególnych nauczycieli akademickich. 
Dzięki temu przyszli studenci będą mieli możliwość uczestniczenia w zajęciach o charakterze 
praktycznym i prowadzonych przez osoby posiadające bogaty dorobek naukowy lub 
doświadczenie praktyczne zdobyte poza uczelnią.  
 
Stanowisko Prezydium PKA 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy przedstawiła nową obsadę zajęć 
wymienionych w załączniku do uchwały, jednakże nadal struktura kwalifikacji kadry kierunku 
nie jest dostosowana do celów, efektów i zakresu kształcenia na wnioskowanym kierunku 
i nie umożliwia prawidłowej realizacji zajęć. Zarzut dotyczący braku w kadrze przewidzianej 
do prowadzenia zajęć na kierunku nauczycieli akademickich (lub innych osób prowadzących 
zajęcia) posiadających dorobek naukowy lub doświadczenie zawodowe w dyscyplinie nauki 
farmaceutyczne, będącej dyscypliną, do której przyporządkowano kierunek studiów. Nadal 
10 osób proponowanych do prowadzenia zajęć nie posiada udokumentowanego dorobku 
związanego z naukami farmaceutycznymi oraz stosownego doświadczenia zawodowego. To 
powoduje, że w proponowanej obsadzie zajęć stwierdzono nieprawidłowości związane 
z powierzaniem zajęć nauczycielom akademickim i innym osobom, których dorobek naukowy 
i doświadczenie zawodowe w zakresie tematyki przypisanej zajęciom w sylabusach nie 
umożliwiają prawidłowej realizacji zajęć. Szczegółowy wykaz nieprawidłowo obsadzonych 
zajęć znajduje się w załączniku do uchwały. 
 
W związku z tym zarzut pozostaje w mocy. 
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Biorąc pod uwagę utrzymanie w mocy zarzutu Prezydium PKA stwierdza, że nie zaistniały 
przesłanki do zmiany opinii negatywnej wydanej w uchwale nr 504/2022 z dnia 7 lipca 
2022 r. 
 

§ 2 
Uchwałę Prezydium Polskiej Komisji Akredytacyjnej otrzymują: 
1. Minister Edukacji i Nauki, 
2. Rektor Uniwersytetu Humanistyczno-Przyrodniczego im. Jana Długosza w Częstochowie. 
 

§ 3 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 

Przewodniczący 
Polskiej Komisji Akredytacyjnej 

Stanisław Wrzosek 
          /podpisano kwalifikowanym podpisem elektronicznym/ 

 


